
Besvarelse af spørgsmål nr. 49 (L 74), som Folketin-
gets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 7. april 2005

Spørgsmål 49:
"Det fremgår af lovforslagets §§ 142 og 143, at kommunerne får ansvar for 
behandling af stof- og alkoholmisbrug, mens regionerne får ansvar for at 
stille behandlingspladser til rådighed efter aftale med kommunerne. Hvad 
er begrundelsen for, at der ikke – som på f.eks. tandplejeområdet – skal 
indgås årlige rammeaftaler mellem region og kommuner?"

Svar:
Det afgørende er, at kommuner i forhold til såvel specialtandplejen som 
misbrugsbehandlingen vil skulle indgå en aftale med regionen som grund-
lag for regionens overtagelse af behandlingsansvaret. På misbrugsområdet 
vil det enkelte regionsråd i forbindelse med indgåelse af sådanne aftaler 
kunne betinge sig løbende at blive forhåndsorienteret om, hvor mange re-
gionale behandlingspladser den enkelte kommune forventer at have behov 
for, ligesom den enkelte kommune i kraft af sit samlede ansvar for plan-
lægning og gennemførelsen af misbrugsindsatsen, dvs. også den sociale 
del heraf, må forventes at have grundlag for umiddelbart at kunne give for-
nødne oplysninger herom. Det taler for, at der på misbrugsområdet ikke er 
behov for ved lov at stille særskilte formkrav hverken til kommunerne om 
udarbejdelse af årlige redegørelser for behov for og forventet brug af be-
handlingspladser i regionen eller til begge parter om indgåelse af årlige 
rammeaftaler.
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